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شروط القبول
 Admission Criteria

شروط القبول في برنامج بكالوريوس العلوم في التمريض:

Admission Criteria – Bachelor of Science in Nursing:
The applicant must have his/her high school certi�cate, or its equivalent, from within the 
Kingdom of Saudi Arabia or abroad. For graduates from foreign countries seeking degree 
equivalency from the Ministry of Education.

Acceptable high school tracks: General, Health, Engineering and Computer Science, or 
equivalent.

The high school certi�cate must have been obtained within two years, with a cumulative 
average of not less than %85 or equivalent. 

A valid score in the tests of the National Center for Assessment (General Aptitude Test and 
Academic Achievement Test for the Science Track).

A minimum acceptable score of 75 in the General Aptitude Test and the Academic 
Achievement Test for the Science Track. 

The applicant should be medically �t.

The applicant must not be expelled from any university or college inside Saudi Arabia for 
disciplinary or academic reasons.

Passing admission interview.

أن يكـــــون حاصــلًا علــى شــهادة الثانويــة العامــة أو مـــــا يعادلهــا، ويُشترط لمن حصل عليها من 
خارج المملكــة العربيــة الســعودية أن تتــم معادلــة الشــهادة الخارجيــة مــن قِبل وزارة التعليــم.

مسارات الثانوية العامة المقبولة (العام – الصحة والحياة – علوم الحاسب والهندسة) أو ما يعادلها.

أن لا يكــــون قـد مضـى علـى حصولـه علـى الثانويـة العامــــة أو مـا يعادلهـا مـدة تزيـد عـن سنتين و 
بمعدل تراكمي لا يقل عن ٨٥٪ أو ما يعادله.

الحصول علــــى درجـة سـارية الصلاحية فـي اختبـارات المركـز الوطنـي للقيـاس في القـدرات العامـة 
والتحصيـل الدراسـي.

الحد ا¨دنى المقبول هو الحصول على درجة ٧٥ في اختبـارات المركـز الوطنـي للقيـاس في القـدرات 
العامـة والتحصيـل الدراسـي.

أن يكون المتقدم لائقً© طبيًا.

ألّا يكون مفصولًا من أي جهة تعليمية أخرى (جامعة أو كلية) ¨سبابٍ تأديبية أو أكاديمية.

اجتياز المقابلة الشخصية.
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نسبة القبول 
Admission Score

%30

High School 
Cumulative Score: 

General Aptitude 
Test: 

Academic 
Achievement Test 

for the Science Track: 

Weight for Admission Score:

احتساب النسبة المركبة في القبول:

اختبار التحصيل 
الدراسي للتخصصات 

العلمية:

اختبار القدرات 
العامة:

الثانوية العامة أو ما 
يعادلها:
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خطوات التقديم للقبول
Admission Application

05 كلية الدكتور سليمان الحبيب للمعرفة
DR. SULAIMAN AL HABIB COLLEGE FOR KNOWLEDGE

الدخول على بوابة القبول ا·لكترونية وفق الجدول الزمني للقبول من خلال الرابط أدناه:
 https://edugate.drsulaimanalhabib.edu.sa/shc/init

Access the homepage of the Electronic Admission Portal using the following link, according 
to the announced schedule.

Fill out the admission application form on the admission portal. Ensure that your personal and 
contact information are correct and saved on the Admission Portal.

تعبئـــة طلب القبـــول على بوابة القبـــول ا·لكترونية. التحقق مـــن صحة البيانات الشـــخصية وبيانات 
الاتصال وحفظها على البوابة.

مراجعة درجـــات الثانوية العامة (أو ما يعادلهـــا)، اختبار القدرات العامة، واختبار التحصيل الدراســـي 
للتخصصات العلمية.

عند إعلان نتائج القبول ، يلزم الدخول على بوابة القبول ا·لكترونية لمعرفة حالة القبول.

الحرص على التواجد للمقابلات الشخصية وفق الوقت المحدد على بوابة القبول ا·لكترونية.

في حال تم إشـــعارك بالقبول، يلزم تأكيـــد القبول خلال المدة الزمنيـــة المخصصة لذلك، وإلا 
سيتم إلغاء القبول.

Review your High School Cumulative Score, General Aptitude Test, and Academic Achievement 
Test for the Science Track.

Upon announcement of initial admission results, revisit the the Electronic Admission Portal to 
�nd out about your application status.

Ensure that you present on the scheduled time for personal interviews.

If you are accepted, ensure that you con�rm your admission within the timeframe speci�ed 
in the admission schedule.



الجدول الزمني للقبول
Admission Timeline
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Closing of the online admission portal (Final Cycle)

Announcement of admission results and beginning of
 admission con�rmation through admission portal

 Personal interviews

Announcement of shortlisted candidates for interviews

The �rst round of preliminary admission 

Opening of the online admission portal

  14  July -   
      August

2025

23 July
2025

26 July
2025

29 -31 July   
2025 

 3 August   
2025 

9 August
 2025 

بداية العام الدراسي للفصل الدراسي ا ول

 إغلاق بوابة القبول ا�لكترونية (الفرز النهائي)

Beginning of the academic year for the �rst semester
24 August

 2025 

فتح بوابة القبول ا�لكتروني 

الفرز ا ول للقبول المبدئي

إعلان الترشيح للمقابلات الشخصية

المقابلات الشخصية

إعلان نتائج القبول و بدء تأكيد القبول
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CN.Deanship@drsulaimanalhabib.edu.sa

0112155555


